
Huráá, prázdniny!!

Našim žákům i jejich učitelům přejeme úspěšné zakončení  školního roku,  děkujeme všem 
pedagogickým i nepedagogickým pracovníkům v základní i mateřské škole  za jejich práci  
ve školním roce 2009/2010, všem přejeme pěkné prázdniny plné sluníčka a pohody.
Všem našim občanům přejeme krásné letní měsíce. 

- Obec stále nabízí k pronájmu popř. k využití pro společenské aktivity nově opravenou místnost  
v budově pošty. Vhodné pro klubovou činnost. Zájemci se mohou přihlásit na OÚ.

- Stejně tak je volný k dočasnému pronájmu bývalý školní pozemek.
- Žádáme návštěvníky nového sportovního areálu (bez rozdílu věku), aby pro  vyhledání ztraceného 

nebo zakopnutého míče nepřelézali  ploty rodinných domů pod hřištěm. Opakovaně dostáváme 
oprávněné stížnosti obyvatel těchto domů na uvedené nemožné chování  některých sportujících. 
Spodní  část  hřiště  chceme zabezpečit  sítí,  která  by zakopnuté  míče zachytila.  Do doby jejího 
umístění  je  ale  nutno  s tímto  jednáním  ihned  přestat.  Obyvatelům  domů  se  za  neukázněné 
sportovce omlouváme. Nedalo se  nepředpokládat,  že bude někdo tak drzý a bude přelézat přes  
plot sem a tam do cizí zahrady.

- Zároveň všechny sportující i jejich diváky upozorňujeme na zákaz vybíhání (i scházení) na boční svahy hřiště, kde je provedena 
výsadba keřů a stromků, a v současnosti na přísný zákaz vstupu na plochy mimo hřiště, které se musely díky dlouhotrvajícím  
dešťům znovu vyrovnat a zasít. Se zablácenou obuví není možno na nové hřiště vstupovat(!) – viz provozní řád hřiště.

Rozpis svozu odpadu- 2. pololetí r. 2010
Popelnice - svoz v každý pátek od 05:00 hod. Připomínáme!! Do popelnice nepatří kovový odpad, autobaterie, části motorů nebo 
elektromotorů, pneumatiky z kol, kamení, stavební suť nebo nebezpečný odpad.
Rozpis svozu tříděného odpadu: plasty (žlutá barva): 7.7., 21.7., 4.8., 18.8., 1.9., 15.9., 6.10., 20.10., 3.11., 1.12. 2010
Papír (modrá barva ) a sklo (zelená barva): 14.7., 11.8., 8.9., 13.10., 10.11., 8.12. 2010
Nápojové kartony- spolu s plasty i papírem

• Květnová a následně červnová povodeň způsobila i v naší obci 
nemalé škody. Velká voda nám nejvíce poničila boční cesty, 
a pak břehy potoka Maretky.  Na několika místech způsobila 
velmi  nebezpečné  podemletí  břehů,  zcela  zničený  je  jeden 
stupeň  (splav),  porušeny  jsou  také  základy  opěrných  stěn 

mostů. Tyto problémy bude nutno, především na dolním konci 
obce, z důvodu zamezení dalších možných následných škod, 
řešit co nejdříve. V řadě domů a nejen u potoka, byly zatopeny 
sklepy.  Hodně  pomáhali  naši  hasiči,  někteří  občané  si  po 
vyčerpání vody zapůjčili vysoušeče, které zase nám zapůjčili 

hasiči z Rožnova (pomoc od Zlínského kraje). Nad RD čp. 278 
(dolní konec obce) se utrhl svah a voda s bahnem zaplavila 
celé  jeho  okolí.  Řešení  tohoto  problému  je  rovněž  nutnou 
prioritou  při  odstraňovaní  škod.  Také  chystáme  vyčištění 
zatrubněné  dešťové  kanalizace  („krtkem“)  a  výměnu  rour 
nedostatečného  průměru.  Celkovou  výši  povodňových  škod 
vám sdělíme  po  nacenění  všech  oprav  odbornými  firmami. 
Největší  škody  nám ale  napáchala  řeka  Bečva  v  „Hájích“, 
když její voda na 3. stupni povodňové aktivity sebou vzala asi 
dvě třetiny příjezdové cesty, rodinný dům, vč. pozemků před 
dvěma domy, zaplavila sklepy. Bohužel, nejvíce postiženým je 
letošní   velkou   vodou  pan  Bohumil  Opletal,  kterému  řeka 
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Bečva strhla do vody jeho dům, včetně celého jeho pozemku. 
Z jeho  majetku  mu  v této  lokalitě  nezůstalo  nic,  přišel  úplně 
o všechno. Pan Opletal nemá trvalé bydliště v naší obci, bydlí 
v Ostravě. Domek v Hájích si s manželkou koupili v 60. letech 
a využívali jej podle p. Opletala jako druhý domov. Ale zapsán 
byl jako rekreační objekt. A to je další velký problém, na žádné 
rekreační  objekty  se  povodňové  škody  nemohou  uplatňovat. 
Obec  mu  zatím  z vlastních  prostředků  uhradila  částku 
za demolici, odvoz a uložení materiálu z demolice na skládku. 

• Finanční výpomoc naší obci nabídli: město Netolice (30 tis. Kč 
na  odstranění  škod  po  povodni)  a  obec  Dolní 
Přím(  Královéhradecký  kraj-  20  tis.  Kč  a  dalších  10  tis.  Kč 
od jejich hasičů pro naši jednotku dobrovolných hasičů ). Tyto 
částky budou poskytnuty našim hasičům na dokoupení potřebné 

techniky pro pomoc občanům v případě podobných nečekaných 
přírodních kalamit.

• Našim hasičům při této příležitosti velmi děkuji za jejich osobní 
nasazení  při  obou  povodních.  Jmenovitě  Ondra  Novák,  Olin 
a Zdeněk Knéblovi,  Vlad.  Žemla,  Honza Cáb,  Bar.  Švajdová, 
Danek Jurča a Zdeněk Křenek drželi více než týden pohotovost. 
V začátku povodně od nedělního odpoledne až do ranních hodin 
v pondělí,  a  další  tři  dny,  tito  jmenovaní  hasiči  obětavě 
pomáhali v boji s nečekanými přívaly vody,  jak to šlo nejvíce. 
Rovněž  velmi  děkuji  i  všem  ostatním  občanům,  kteří  svou 
obětavostí  při  povodních  pomohli  předejít  v obci ještě  větším 
škodám.

S přáním slunečních dnů Štěpánka Mikulenková, starostka

A závěrem - Naši významní spoluobčané- (pokračování) 
Dnes  Vám  připomeneme  dalšího  našeho  významného  spoluobčana,  pana  Josefa  Valu,  malíře,  jehož  jméno  je  uváděno  mezi  

významnými osobnostmi knihy „Kulturní toulky Valašskem“, a také ve „Slovníku Českých a Slovenských 
výtvarných umělců 1950-2008“. 
Malování a kreslení ho přitahovalo už od dětských let. Navštěvoval výtvarný kroužek, který v  té době vedl 
nadšený amatérský malíř Jan Zůbek. Během učňovského studia se věnoval také modelářství, jeden jeho lodní 
model  byl  dokonce  vystaven  v r.  1969  na  EXPO Plzeň.  Malířské  nadání  mohl  rozvíjet  i  při  vojenské 
prezenční službě v Žatci, kde měl v roce 1969 svou první samostatnou výstavu. Od roku 1990 začal malovat 
soustavně  a  pravidelně,  vystavuje  především  ve  Valašském  Meziříčí  a  v Rožnově  pod  Radhoštěm 
na kolektivních  výstavách 
Rožnovské  výtvarné  skupiny,  
jejímž  je  členem. Věnuje  se 
realistické krajinomalbě.

Mnozí  z nás  pana  Josefa  Valu  známe  také  jako 
dlouholetého  vedoucího  loutkového  souboru  Rolničky 
(1971-1988).  V souboru  působil  jako  režisér,  zvukař, 
kulisák  i  herec.  Soubor,  který  tvořil  báječný  mladý 
kolektiv,  odehrál  velkou  spoustu  pohádkových 
představení  pro děti  i  dospělé  nejen ve  Vidči,  ale  také 
v okolních  obcích  a  městech.  Velká  škoda,  že  se 
překrásné (i když už staré) klasické loutky marionety po 
úpravách na obecním úřadu už nenašly.
Josef Vala vystavoval své obrazy poprvé ve Vidči v roce 
1971. V loňském roce uspořádal  po dlouhé době v sále 
kulturního domu svou prodejní výstavu v době videčské 
pouti.  V tradici  prodejní  výstavy  svých  výtvarných  děl 
má zájem pokračovat i do budoucna. Přejeme mu zdraví, 
pohodu při malování a ještě hodně zajímavých tvůrčích 
nápadů a samozřejmě hodně úspěchů v uměleckém světě.
V letošním roce bude prodejní výstava obrazů Josefa 
Valy uspořádána v KD v době od 3. - 5. července 2010 (sobota-pondělí). Všichni jsou autorem srdečně zváni.

Štěpánka Mikulenková, starostka

Usnesení č. 68/2010 ze schůze Rady obce Vidče konané dne 27. 5. 2010
685/10 Rada obce Vidče schvaluje navržený program schůze bez 
doplnění.
686/10 Rada obce Vidče bere na vědomí plnění usnesení č. 67/2010 
ze schůze rady obce konané dne 6. 5. 2010. Úkoly jsou splněny. 
687/10  Rada  obce  Vidče  bere  na  vědomí informace  o  činnosti 
povodňové  komise  při  povodních  ve  dnech  16.  5.-  26.  5.  2010. 
Současně byla rada obce seznámena s rozsahem škod na území obce, 
které jsou při prvním odhadu ve výši cca 3 mil. Kč.
688/10 Rada obce  Vidče projednala v souvislosti  s povodňovými 
škodami na území obce, a zároveň v lokalitě Vidče – Háje, návrh na  
změnu  rozpočtu  pro  rok  2010,  včetně  návrhů  na  protipovodňová 
opatření.
689/10 Rada obce Vidče doporučí ZO na jeho nejbližším zasedání 
dne 17. 6. 2010, změnu č. 2 rozpočtu obce pro rok 2010.
690/10  Rada  obce  Vidče  bere  na  vědomí rozhodnutí  výběrové 
komise  o  vítězném  uchazeči  pro  pozici  technický  dozor  investora 
na stavbu kanalizace obce. Rozhodnutí výběrové komise posoudí dále 
zastupitelstvo  obce  a  následně  výbor  Dobrovolného  svazku  obcí 
Vidče a Střítež nad Bečvou jako investor.
691/10 Rada obce Vidče bere na vědomí zprávu o přípravě oprav 
cest v majetku obce.  Z důvodu poškození  komunikací při  květnové 

povodni, je nutno rozsah oprav rozšířit.
692/10 Rada obce Vidče bere na vědomí  informaci o provedených 
pracích  a  o  předání  díla  na  opravě  sprch  v tělocvičně,  včetně 
dohodnutých a schválených víceprací, zahrnujících opravy rohů stěn 
na chodbě,vymalování šaten a celé chodby před tělocvičnou. Zároveň 
rada  schválila  provedení  víceprací  v budově  pošty,  a  to  vyrovnání 
podlahy  a  položení  podlahové  krytiny  v nově  rekonstruované 
místnosti  vedle  „zdravotního  střediska,  výměnu  dveří  do  této 
místnosti  a  položení  čistící  zóny při  vchodu  do  budovy ze  strany 
od potoka.
693/10  Rada  obce  Vidče v souladu  s  § 102  odst.  3  zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích v platném znění, schvaluje smlouvu o dílo 
č.  8/2010 uzavřenou mezi  obcí  a  spol.  Jiří  Fabián  a  synové,  spol.  
s. r. o.,  Vidče  na  projekt  „Oprava  havarijního  stavu  kuchyně  MŠ 
Vidče“, včetně odsouhlasených více prací  – opravy vpustí  ve dvou 
skladovacích  místnostech.  Rada  obce  pověřuje  starostku  takto 
upravenou smlouvu o dílo podepsat.
694/10 Rada obce Vidče v souladu s § 102 odst. 2 písm.m) zákona 
č. 128/2000  Sb.,  o  obcích  v platném  znění,  schvaluje nájemní 
smlouvu  na  pronájem  sklepního  prostoru  v budově  č.  252  (pošta) 
a pověřuje starostku obce smlouvu podepsat.
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695/10  Rada  obce  Vidče  projednala žádost  p.  L.  Křenkové, 
p. R. Baslové, o provedení regulace svodu dešťové vody mimo jejich 
rodinné domy. V této záležitosti je nutno zadat zpracování projektu, 
jednat  s vlastníky  pozemků,  které  budou  případnou  stavbou 
odvodnění dotčeny. Zadání projektu včetně finančního nacenění bude 
zařazeno do systému protipovodňových opatření.
696/10  Rada  obce  Vidče  projednala a  schválila  odepsání 
pohledávky  ve  výši  1 500,-  Kč  za  neuhrazenou  fakturu  za  odběr 
elektr. energie v budově kina za období 2008- 2009.
697/10  Rada  obce  Vidče  projednala žádost  p.  Jar.  Dobeše 
o povolení  pořádání  venkovní  diskotéky  před  barem  Bora  Bora 
v době  tradiční  pouti  dne  5.  7.  2010.  Žádost  schválila  na  dobu 
od 21:00 hod. do 02:00 hod. 
698/10  Rada  obce  Vidče  schválila příspěvek  Charitě  Rožnov 
na částečnou  úhradu  nákladů  spojených  s pečovatelskou  službou 
občanům Vidče a pověřuje starostku smlouvu o poskytnutí příspěvku 

podepsat.
699/10 Rada obce Vidče schválila příspěvek službě „pečovatelská 
služba o.p.s.“, Rožnov p. R. na částečnou úhradu nákladů spojených 
s pečovatelskou  službou  občanům  Vidče  a pověřuje  starostku 
smlouvu o poskytnutí příspěvku podepsat.
700/10 Rada obce Vidče bere na vědomí informaci  o poskytnutí 
sponzorského daru obci (11 ks pracovních oděvů) od spol. Autokredit 
s.r.o. Svobodné Heřmanice, a informaci poskytnutí  finančního daru 
od obce Dolní Přím, vše pro využití na odstranění následků povodní 
z května 2010.
701/10  Rada obce  Vidče  bere  na  vědomí informaci  o  výpomoci 
Lesů  ČR,  s.p.  obyvatelstvu  postižených  povodněmi  v roce  2010. 
Informace bude občanům předána prostřednictvím Zpravodaje.

Štěpánka Mikulenková Dalibor Kubiš
starostka obce místostarosta obce

Hasiči z     Valašska pokořili světový rekord   (zdroj Jalovec) 
a „borci“ z     naší jednotky dobrovolných hasičů obce byli u toho!!  

Dlouho připravovaný pokus o překonání rekordu v dopravě vody na dálku s následným zápisem do Guinnessovy knihy rekordů, se 
uskutečnil letos, v  sobotu 8. května.

Celkem  288  hasičských  sborů  s 2 592 hasiči  z celé  České 
republiky  a  Slovenské  republiky  mělo  za  úkol  přepravit  vodu 
na vzdálenost  63,46 km,  a to z Dolních Louček (Jihomoravský kraj) až 
na vrchol Devět skal   (Ždárské vrchy v kraji Vysočina). Po páté hodině 
ranní  v uvedenou sobotu každý ze zúčastněných sborů odjel na předem 
určené místo, kde si hasiči připravili své čerpadlo (Ondra Novák říkal, že 
to naše opravoval a chystal více než 14 dní), natáhli předem stanovený 
počet  hadic  a  čekali  na  povel  k zahájení  dodávky  vody.  Po  několika 
neúspěšných  pokusech  se  díky  291 radiostanicím,  ale  především  díky 
vysoce  kvalitní  vzájemné  spolupráci  všech  sborů,  podařilo  vodu  mezi 
oběma  místy  s převýšením  541 metrů  přepravit  a  světový  rekord 
vytvořit.  K dopravě vody na 63,46 km (pro představu je to vzdálenost asi  
jako do Zlína) bylo zapotřebí mimo již zmíněných 2592 hasičů celkem 
3 381požárních hadic a 234 čerpadel. Pro naše hasiče byla celá akce, ale 
především  vyhlášení  světového  rekordu,  který  sami  pomohli  vytvořit, 
úžasným  zážitkem.  Potěšilo  mne,  že  mně  tuto  radostnou  zprávu  přišli 
v neděli hned po návratu oznámit.  A moc jim k zápisu do Guinnessovy 
knihy  rekordů  za  nás  všechny  blahopřeji!  Na překonání  rekordu  se 
podíleli  tito  naši  dobrovolní   hasiči:  Oldřich  Knébl,  Vladimír  Žemla, 
Ondra Novák, Robert Pečiva, Robin Pečiva,  Honza Cáb a Danek Jurča. 
Na fotce chybí Vl. Žemla, „spolubojovníky“ fotil. Dlužno ještě sdělit, že 
se rekordu zúčastnily sice sbory z celé republiky, ale z okresu Vsetín to 
byli hasiči pouze ze Vsetína, Jasénky, Seninky, Ústí a naši, z Vidče.

Dosavadní rekord z roku 2001, kdy se podařilo dopravit vodu 
na vzdálenost 47,16 km, byl překonán o 16,3 km. Gratulujeme. Štěpánka Mikulenková, starostka

  Vážení podnikatelé,

od 1.5.2010 do 1.8.2010 bude probíhat příjem registračních žádostí o dotaci Evropské unie z programu Rozvoj v rámci OPPI. 
S její pomocí můžete řešit nákup nových strojů a technologií. Seznam podporovaných regionů byl doplněn o další okresy, které nebyly  
podporovány v minulých výzvách.
O co můžete žádat i Vy: 
          -      o  60%  z    uznatelných nákladů od 1 000 000,- do 20 000 000,- dotace
Základní podmínky: 
• podnik nad 10 zaměstnanců v obci do 2000 obyvatel
• v obci nad 2000 obyvatel podnik od 1 do 250 zaměstnanců
Příklady podporovaných činností:
zpracovatelský průmysl - výroba strojů a zařízení, kovových konstrukcí a kovodělných výrobků, výroba nábytku, zpracování dřeva, 
výroba pryžových a plastových výrobků, výroba potravinářských výrobků, výroba oděvů, textilií, atd.
Jsme pro Vás připraveni zajistit:
-    vyhledání a ušití dotačního titulu ,, na míru ´´,
-    zpracování žádosti o dotaci se všemi přílohami,
-    zastupování Vaší firmy při zřízení elektonického účtu, podání registrační a plné žádosti,
-    výběrové řízení,
-    monitoring udržitelnosti dotace po stanovenou dobu.
Máme  za  sebou  úspěšnou  historii  při  zastupování  klientů  v procesu  předkládání  žádostí  o  dotaci  EU.  Seznam  příjemců  dotace 
a reference, případně bližší informace obratem zašleme.

Nabízíme bezplatnou konzultaci a rychlé jednání.
Kontakt: František Winter  Mobilní tel.: 608 / 885 145 E-mail:  dotace@lit.cz

www.wintereuropeconsulting.cz
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Revitalizační centrum ZlínRevitalizační centrum Zlín   
dotace jednoduše, stavba levně

   SFŽP – Zlínský kraj
 Budova 51 – areál Svit Vážená paní, Vážený pane,
        760 01 Zlín

Revitalizační centrum Zlín pořádá zdarma pro občany a instituce, kteří mají zájem o poskytnutí dotací odborné přednášky a školení 
spojené s problematikou dotací – tématem je metodika zlepšení kvality obálky budov (odborná expertní poradenská a  konzultační činnost 
v tepelné ochraně budov a úsporách tepla). Dále je výklad doplněn o administrativní a ekonomické poradenství v  oblasti dotačních titulů.  Vše 
srozumitelnou formou pro širokou veřejnost.
       Občanům se pokusíme přiblížit  a poradit,  co je třeba udělat pro zateplení  domu a získání  finanční  podpory ze  Státního fondu
životního prostředí, ministerstva životního prostředí České republiky = ZELENÁ ÚSPORÁM.

Téma přednášky:
1, Zelená úsporám - všeobecně (p.Gyuricsek, pracovník SFŽP)
2, Projektová dokumentace, výpočty, příprava podkladů (Ing. 
Skovajsa, Ing. Rezáč, Ing. Lepcio)
3, Realizace (p.Gyuricsek, Ing. Stoppani)
4, Financování (p. Olivík)
5, Správa nemovitostí (p. Olivík, Ing. Lepcio)
6, Ostatní dotační programy (Ing. Tesaříková)
7, Dotazy účastníků – volná diskuse  

Místo konání: 
Budova  51,  areál  Svit,  760 01 Zlín  –  prostory  nové  restaurace 
u Baďurů (trolejbusová a autobusová zastávka Poliklinika na třídě 
Tomáše  Bati  –  trolejbus  1,2,3,6  /  autobus  53,70).  V     tomto   
objektu se také nachází  SFŽP – ZELENÁ ÚSPORÁM pro Zlínský 
Kraj.

Termín přednášky: v roce 2010 / 2011 

REVITALIZAČNÍ CENTRUM ZLÍN SEMINÁŘE v roce 2010 - 2011
Pořadí den měsíc rok v 17. 45 h

1 13 5 2010 čtvrtek
2 17 6 2010 čtvrtek
3 22 7 2010 čtvrtek
4 16 9 2010 čtvrtek
5 28 10 2010 čtvrtek
6 2 12 2010 čtvrtek
7 27 1 2011 čtvrtek
8 24 2 2011 čtvrtek
9 24 3 2011 čtvrtek

10 28 4 2011 čtvrtek

Revitalizační  centrum  Zlín  pro  všechny  občany  a  instituce  ČR,  kteří  mají  zájem  o  získání  dotací,  zajišťuje  odbornou  expertní  
poradenskou, konzultační a projekční činnost v tepelné ochraně budov a úsporách tepla (zlepšení kvality obálky budov), dále administrativní  
a ekonomické poradenství v oblasti dotačních titulů.  Provádíme komplexní zpracování zakázek – od projektů a  energetických auditů, přes 
vyřízení dotačních příslibů, případně úvěrů, dále realizaci stavebních prací, vč. zajištění stavebních povolení a kolaudací, kompletaci a doložení  
potřebných dokladů, až po získání  dotačních finančních prostředků.  Veškerá činnost je zajišťována autorizovanými inženýry a odbornými  
firmami, s garancemi profesionální kvality projekčních i stavebních prací a garancí získání dotací.

S přátelským pozdravem PROVOZNÍ DOBA REVITALIZAČNÍHO CENTRA ZLÍN
PO – PÁ   8.00 h – 18.00 h, SO   9.00 h – 12.00 h dle předchozí dohody

Revitalizační centrum Zlín    tel/fax:  577 618 345, mobil  +420 608 507 023
Ing. Marek Jakub Řezáč   email:  info@revitalizacni-centrum.cz, doklady@revitalizacni-centrum.cz

www.revitalizacni-centrum.cz
adresa: T. Bati 87, Zlín 760 01 (bývalá budova kancelářských strojů)

Informace pro obecní (městské) úřady
Výpomoc Lesů České republiky, s. p. obyvatelstvu v oblastech postižených povodněmi v roce 2010

1. Úvod
Stát se snaží poskytnout maximální možnou pomoc povodní postiženým obyvatelům. Rovněž Lesy České republiky, s.p. (dále jen LČR), jako správce  
státního lesního majetku s posláním veřejného statku, ačkoliv jsou sami povodněmi postiženy, považují za žádoucí podílet se na pomoci obyvatelstvu  
postižených oblastí.
Výpomoc musí být zorganizována neprodleně, protože rychlá pomoc v této situaci je pomocí dvojnásobnou.

2. Předmět a formy výpomoci
2.1. Příjemce výpomoci
Příjemcem výpomoci mohou být:

- občané, jejichž trvalé obydlí bylo povodní zničeno tak, že bylo vystaveno rozhodnutí o odstranění stavby a rozhodli se k nové výstavbě,
- obce vlastnící bytový fond, který byl  povodní zničen tak, že bylo vystaveno rozhodnutí o odstranění stavby a započnou novou náhradní 

výstavbu, která je určena pro občany postižené povodněmi v katastrálním území obce.

2.2. Rozsah výpomoci
Výpomoc bude poskytnuta na stavbu jednoho domku (jedné bytové jednotky) v množství určeném projektem, maximálně však: 
 v případě stavby celodřevěného domku (dodavatelsky nebo svépomocí) - do 100 m3 dřevní hmoty (tzn.: celodřevěná stavba srubového typu – do 100 m3 

dřevní hmoty a celodřevěná stavba montovaného typu – do 70 m3 dřevní hmoty),
 „Celodřevěným domkem se rozumí obytný objekt srubového typu nebo montovaný objekt, jehož základní konstrukce jsou tvořeny dřevěnými prvky  

(rám a  opláštění  stěnových  panelů,  stropy,  vazba,  podlahy)  postavený  na  zděných  základech.  Není  tím  rozuměn  domek  kombinovaný  z jiných 
materiálů.“

 v případě stavby kombinované (dodavatelsky nebo svépomocí) - do 15 m3 dřevní hmoty.
„Kombinovaným domkem se rozumí obytný objekt, jehož základní konstrukce (rám a opláštění stěnových panelů, stropy, vazba, podlahy) jsou tvořeny  
kombinací dřevěných a jiných materiálů.“
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2.3. Forma výpomoci
Výpomoc může být poskytnuta v následujících formách:
• prodejem surového dříví na lokalitě P (na pni) formou samovýroby provedenou občanem nebo obcí,
• dodávkou sortimentů surového dříví na lokalitě odvozní místo (dále jen OM) - (výroba dříví je zajištěna smluvním partnerem LČR),
• dodávkou surového dříví  na OM firmě vyrábějící celodřevěné domky,  která má s LČR za účelem pomoci obyvatelstvu uzavřenou smlouvu, která 

následně dodá domek poškozenému občanovi nebo obci se slevou odpovídající hodnotě dodaného dříví  potřebného k jeho výrobě.

2.4. Cena dříví určeného pro výpomoc
A. Cena poskytované dřevní hmoty na výstavbu domku bude ve výši:
• u samovýroby - za každý m3 dřevní hmoty bude před odvozem tohoto dříví zaplacena na lesní správě (lesním závodě) smluvní cena 1,- Kč včetně DPH,
• u odběru na OM - za každý vydávaný m3 sortimentů dřevní hmoty bude zaplacena na lesní správě (lesním závodě) smluvní cena ve výši průměrných 

výrobních nákladů (440 Kč/m3 včetně DPH). 

B. Cena dřevní hmoty poskytované výrobcům domků jako protihodnota slevy z ceny těchto domků:
     hmota bude dodána na OM za výrobní cenu 440 Kč/m3 včetně DPH na podkladě smlouvy uzavřené s výrobci domků.

2.5. Platnost výpomoci
Výpomoc je časově omezena. Jedná se o výpomoc při obnově objektů určených k trvalému bydlení (nikoliv tedy hospodářské, výrobní či rekreační  
objekty). Žádosti o výpomoc se přijímají na obecních (městských) úřadech do 31.12.2010.
Lesním správám, případně lesním závodům, budou žádosti předávány obecními (městskými) úřady průběžně, nejpozději do 14.1.2011.
Možnost realizace výpomoci potrvá do 31.12.2011.

3. Praktický postup realizace výpomoci
a) Lesní správci (ředitelé lesních závodů) LČR z postižených oblastí vyrozumí příslušné obecní (městské) úřady o nabízené výpomoci a předají 

Informaci a vzor žádosti o výpomoc,
b) obecní (městské) úřady seznámí s výpomocí obyvatelstvo a předají zájemcům tiskopisy žádostí o výpomoc,
c) zájemci předloží žádost (včetně příloh), ve které bude uvedeno:

• identifikace žadatele
• informace o objektu na který bylo vydáno rozhodnutí o odstranění stavby + kopie pravomocného rozhodnutí o odstranění  stavby
• kopie stavebního povolení s vyznačenou doložkou nabytí právní moci popř.  kopie písemného souhlasu stavebního úřadu s  provedením  

stavby
• druh obnovovaného objektu
• druh požadované výpomoci
• potvrzení vydané obcí (pro F.O.)/čestné prohlášení obce, že žadateli povodeň v roce 2010 zničila jeho vlastní objekt  trvalého bydlení,
• platná smlouva mezi výrobcem a občanem nebo obcí, jejímž předmětem je pořízení stavby (pouze pro stavby prováděné dodavatelsky)
• podpis žadatele, 

d) obecní (městský) úřad ověří údaje v žádosti a potvrdí uvedené skutečnosti,
e) obecní (městské) úřady soustřeďují žádosti a předávají je průběžně místně příslušným lesním správám (lesním závodům) LČR,
f) lesní  správy  (lesní  závody)  zajistí  realizaci  výpomoci,  případně  předají  žádosti  sousedním lesním správám dle  vnitřního  pokynu  LČR. 

S jednotlivými žadateli bude sepsána smlouva o prodeji dříví v drobném – samovýrobě nebo smlouva o prodeji dříví na lokalitě OM, případně 
bude z podnětu žadatele o zakoupení celodřevěného domku sepsána smlouva s konkrétní firmou, která domek vyrobí a se slevou dodá,

g) žádosti je možno předávat od 31.05.2010.

4. Informace
Veškeré další informace poskytnou nejbližší lesní správy, krajská ředitelství a lesní závody LČR. Dále budou dostupné informace na  webových stránkách 
LČR:  www.lesycr.cz.

V Hradci Králové dne 18.05.2010

Žádost o výpomoc od Lesů České republiky, s.p.
Tento tiskopis slouží pouze k podání žádosti o výpomoc od Lesů České republiky, s.p. pro občany a obce, jejichž bytový fond určený k trvalému bydlení 
byl  postižen povodní  v roce 2010 natolik,  že muselo být vydáno rozhodnutí  o odstranění stavby a původní  vlastníci se rozhodli  tento bytový fond  
obnovit.

1. Údaje o žadateli
a)    Je-li žadatel fyzickou osobou:

Jméno a příjmení  …………………………………………….  Datum narození …………………
Adresa trvalého bydliště ……………………………………………………………………………..
Tel. žadatele:……………………….
Příslušný obecní (městský) úřad …………………………………………………………………..
       b)    Je-li žadatel obcí:
Název obce: ..........................................
Kontaktní osoba obce včetně tel.: …………………………………………………………………..
Kraj: ..........................................

2. Údaje o zničeném objektu
Druh objektu: a)  rodinný dům*

b)  bytový dům* - počet bytových jednotek………
Katastrální území …………………………..  parcelní číslo …………………
Obec ………………………………………..  číslo popisné ………………….
Rozhodnutí o odstranění stavby  č. ……………………………………….. vydané …………………………………………….... dne……………………..

3. Požadovaný objekt k trvalému bydlení
a) celodřevěná stavba srubového typu o zastavěné ploše .............m2* 
b) celodřevěná stavba montovaného typu o zastavěné ploše .............m2*
c) stavba kombinovaná s projektem podloženou potřebou řeziva ................m3*

4. Požadovaná výpomoc
a) samovýrobou dříví*
b) dříví dodavatelsky na lokalitě OM* 
c) dodávkou celodřevěné / kombinované stavby od firmy* …………………………………….

- 5 -



5. Stavební povolení popř. písemný souhlas stavebního úřadu s provedením stavby
Stavební povolení* / písemný souhlas st. úřadu s provedením stavby* č. ……………………………….                                                          
vydané …………………………………………………………………. dne …………………….
nabylo právní moci dne*………………………

* nehodící se  škrtněte

Výslovně prohlašuji, že veškeré shora uvedené údaje jsou pravdivé a v případě, že mé žádosti bude vyhověno, zavazuji se poskytnout veškerou 
potřebnou součinnost nezbytnou k tomu, aby došlo k uskutečnění shora uvedené výpomoci, tj. zejména odebrat požadované dříví anebo stavbu.
v..................................dne........................

...............................................
Podpis žadatele anebo osoby oprávněné jednat jeho jménem

Přílohy: 
Platná smlouva mezi výrobcem a občanem nebo obcí, jejímž předmětem je pořízení stavby uvedené v bodě 3, obsahující cenu domku; cena domku 
musí být pro uvedenou obec nebo občana snížena oproti ceně obvyklé tak, aby za pilařskou kulatinu, jež je předmětem dodávky LČR výrobci dle této  
smlouvy, taková obec či takový občan nezaplatili cenu vyšší, než je cena, za niž tuto kulatinu pořídil výrobce od LČR dle této smlouvy; smlouva musí  
obsahovat závazek výrobce vyrobit a dodat domky shora uvedené obci či občanovi nejpozději do 31. 12. 2011.
(pouze pro případ dle bodu 4 písm. c)
Potvrzení,  že žadateli  - fyzické  osobě povodeň v roce 2010 zničila  jeho vlastní  objekt  trvalého bydlení,  vydané obcí,  v níž byl  tento trvalý pobyt 
evidován, anebo čestné prohlášení obce, že povodeň v roce 2009 zničila její vlastní objekt trvalého bydlení.

Kopie platného rozhodnutí o odstranění stavby občana nebo obce, zničené povodní v roce 2010. 

Kopie  písemného souhlasu stavebního  úřadu s provedením stavby, popř. kopie  platného stavebního povolení  s vyznačenou doložkou nabytí 
právní moci opravňujícího občana anebo obec ke stavbě dle bodu 3.

REKORDNÍ TŘI VELKÁ AUTA 
HUMANITÁRNÍ POMOCI PRO DIAKONII

Ve  dnech  17.  –  26.  května  2010  proběhla 
v Rožnově  pod  Radhoštěm  humanitární  sbírka  nejen 
použitého  ošacení.  Tato  akce  byla  vyhlášena  Diakonií 
Broumov  a  Farní  Charita  Rožnov  se  stala  jejím 
zprostředkovatelem v mikroregionu Rožnovsko. 

I  přes  nepřízeň  počasí  a  stoupající  hladinu  vody 
sběr probíhal už od prvních hodin velmi intenzivně. Zpočátku 
sice nastaly pochybnosti,  lidé totiž volali jestli je u nás vše 
v pořádku a jestli se sbírka vůbec koná. Místnosti bývalého 
sídla Farní charity se však zaplňovaly a to nejen oblečením, 
ale  také  nádobím,  botami,  hračkami,  látkami  a vším,  co se 
může  v domácnosti  hodit.  Ve  středu,  kdy  déšť  poněkud 
polevil,  začali  lidé  chodit  ještě  více.  Kromě  oblečení  nám 
jedna  dárkyně  donesla  pevné  pytle  a  mnoho  lidí  přispělo 
i finančně,  protože  s touto  sbírkou  byly  spojeny  nemalé 
náklady. 

Dav  lidí,  kteří  chtěli  takto  pomoci  ostatním 
potřebným u  nás  i  ve  světě,  neměl  konce.  Největší  nápor 
musela  budova  ustát  v úterý,  kdy měla  být  původně sbírka 
ukončena, byla však prodloužena ještě do středy. Nakonec se 
naplnily  všechny  místnosti  až  po  stropy  tak,  že  víc  to  už 
nebylo  technicky možné.  Svědčí  o  tom poznámka jednoho 
z řidičů  kamionu,  který  prohlásil:  „Nejvíc  jsme  z jedné 
dědiny vezli dvě auta, ale tady u vás tři, to je fakt rekord.“  
Řidiči  Diakonie  přijeli  s velkou  avií  třikrát,  i  přesto  ještě 
neodvezli všechen materiál, kterého bylo podle rozměrů auta 
cca 150 metrů krychlových. „O sbírku byl výjimečný zájem, 
protože  Charita  v Rožnově  je  v podvědomí  lidí  spojena  se 
shromažďováním šatstva pro potřebné. Právě pro tento zájem 
bychom rádi uspořádali podobnou akci ještě letos na podzim, 
aby nával nebyl  tak obrovský,“ řekl koordinátor  sbírky Jan 
Lušovský. 

Bohužel pravidelně odebírat oblečení od dárců není 
v poslední  době  technicky  možné,  protože  Farní  charita 
Rožnov  sídlí  na  poliklinice  a  nemá  potřebné  skladové 
prostory.  „Máme  však  v úmyslu  tuto  službu  co  nejdříve 
obnovit, pokud se nám podaří získat peníze na stavbu nového 
domu,“ uvedla ředitelka Charity Pavla Stavinohová. 
Poděkování  patří  městu  Rožnov,  které  poskytlo  své 
pracovníky  pro  veřejně  prospěšné  práce,  ale  hlavně  všem 
dárcům,  kteří  tímto  tradičním  způsobem  vyjádřili  svou 
solidaritu s potřebnými. Na všechny, kteří chtějí pomáhat, se 
těšíme při příležitosti sbírky, která podle možností proběhne 
ještě v závěru tohoto roku. 

Farní charita Rožnov p. R. 
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    V červnu slaví svá životní jubilea           
tito naši spoluobčané:       

    Bortl Alois     60 let
    Zemanová Anna     65 let
    Mičkal Jan     65 let
    Miček Zdeněk     70 let
    Vičanová Anna     75 let
    Karafiátová Anna   75 let
    Bortlová Ludmila   80 let
    Valová Marie     97 let

Všem jubilantům do dalších let ze srdce 
přejeme pevné zdraví, mnoho lásky 

a životní pohody. 
OÚ Vidče

Valašenka vítala nové přátele
Jak to vše začalo? Před několika lety hostila Valašenku ZŠ 

v Zuberci. Předvedli jsme tam  ukázky našich krojů, tanců a zpěvů. 
Nyní  bylo  na  čase,  abychom  jim  to  oplatili.  A  tak  jsme  v pátek 
21. května  s netrpělivostí  očekávali  dětský  folklorní  soubor 
ze slovenského  Zuberce.  Ve  12hod.  se  naše  škola  rozezvučela 
odlišným,  přitom  nám  blízkým  jazykem.  Skupinka  18  dětí 
a 3 pedagogů si  zakoupila obědy v naší jídelně, pak si  prošli  školu 
a společně s našimi dětmi jsme odjeli do Rožnova p. R., na prohlídku 
Valašského muzea. Domněnka, že jsou děti unavené, byla vyvrácena 
hned  při  prvních  tónech  diskotéky,  probíhající  v naší  pěkné 
tělocvičně.  S dalším programem  už   pomáhaly  ochotné   rodiny, 
které   si   vzaly   skupinky   2  –  4   dětí   na  nocleh.   Veseleji   bylo 

u M. Mandulové,   R.  Jaskulové,  N.  Kovářové,  M.  Němcové,  K.  Fryšarové 
a kamarády  přivedla  domů  i V. Škařupová.  Protože  část  slovenských  dětí  se 
nechtěla rozdělit, šly některé naše děti zklamaně domů samy. O sympatického 
pana řidiče zase bylo dobře postaráno v rodině pana  J. Hajného. Všem vzkazují 
naši přátelé srdečné díky.

V sobotu  se  oba  soubory  společně  předvedly  v Zubří  na  Přehlídce 
dětských folklorních souborů.  Přeplněným sálem se nesly tóny písní, pokřik dětí 
hrajících si na pasinku a písně provázené tanci. 

I  nebe se rozbrečelo,  když jsme se s našimi slovenskými přáteli  po 
jejich úžasném vystoupení loučili. Ještě že ne na dlouho. Za pár měsíců bychom 
měli v Oravské oblasti ukázat, že také leccos dovedeme.

D. Halamíková

Anglické inspirace
Jakmile jsme přijeli z Anglie, začali jsme své vzpomínky ztvárňovat, 

dokud byly čerstvé. Měli jsme naplánováno, že 2 až 4 hodiny výtvarné výchovy 
věnujeme práci na Eiffelově věži, Big Benu, londýnském autobusu a informační 
nástěnce. Ale z těchto 2 až 4 hodin se stalo pár týdnů. Práce na tomto projektu 
nás natolik „pohltila“, že jsme nechtěli přestat.

Pár dnů po příjezdu jsme vytvořili  návrh na vzhled Eiffelovky,  při  
kterém  nám  velice  pomohl  pan  školník.  Eifelovu  věž  jsme  nejdříve  natřeli 
žlutou a následně červenou  barvou (takto  vypadá  v noci)  a  její  „konstrukci“ 
polepili kovovými pilinami.

Další skupinka dětí zpracovala své dojmy fotografiemi, pohlednicemi 
a informačními texty, které umístila na nástěnku s červeným podkladem.

Z kartonu,  který  jsme  rovněž  potáhli  červenou  tapetou,  slepili 
a vyřezali  otvory,  do  kterých  jsme  upevnili  kola,  se  stal  pravý  londýnský 
autobus. Na dřevěnou konstrukci jsme připevnili  kartony z krabic,  které jsme 
sjednotili  do  hnědé  barvy.  Narýsovali  jsme  zde  pár  čar,  přilepili  ciferníky 
a ukotvili věžičku. Po úpravách vznikl nezaměnitelný dvoumetrový Big Ben.    

Při  těchto  poutavých  pracích  nám  velice  pomohla  p.  uč.  Helena 
Vojkůvková,  p.  uč. Jana Neradová a již zmíněný pan školník. Tyto práce se 
nám, myslím, velmi povedly, a tak si je i vy určitě přijďte zhlédnout.

Karolína Smutková, 6. roč.
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Dopis žákům a přátelům
Milí žáci, rodiče a všichni příznivci školy ve Vidči.
Pomalu končí první rok mého „ředitelování“ na škole  a cítím 

povinnost   Vám touto  cestou  poděkovat.  Poděkovat  za důvěru,  pomoc 
a podporu  duchovní  i  materiální,  za  účast  na akcích  školy,  prostě 
poděkovat za Vaši přízeň. 

Výchovné  a  vzdělávací  cíle  definované  školními  plány 
pro jednotlivé ročníky předepsané pro školní rok 2009-2010 jsme ve všech 
ročnících splnili.V tomto školním roce jsme nezaznamenali žádný vážný 
úraz.Pedagogické rady nemusely řešit závažné přestupky proti školnímu 
řádu,  které  by  překračovaly  rámec  výchovných  opatření  v kompetenci 
školy.Do spolupráce se školou a do organizace školních i mimoškolních 
aktivit se nám podařilo zapojit zástupce obce, místních firem i veřejnosti. 
Celkově mohu hodnotit tento školní rok jako úspěšný.

Podařilo  se  nám  rozšířit  pracoviště  ZUŠ  Valašské  Meziříčí 
ve Vidči o hudební obor. (Od příštího školního roku se nám hlásí ke hře 
na hudební nástroj 25 žáků školy.) Mnozí jsme se sešli na koncertě žáků 
a pedagogů  a  výstavě  prací  žáků,  která  proběhla  v  KD  Vidče  v  pátek 
11. 6. v 16.oo hodin.

Využíváme   nově  vybudované  sportoviště.  Po  zapracování 
do vzdělávacího programu  uvažujeme do budoucna o posílení hodinové 
dotace tělesné výchovy na škole.

Dne 29.6.  od 8.3o hodin Vás zveme  na  první  Olympiádu 
školy.  Zde budou  soutěžit  žáci  školy  v bězích,  hodu,  skoku,  volejbale, 
kopané,…

S přispěním  firem  Cobbler  a  TWW  začínáme  svépomocí 
a hlavně  „beznákladově“  budovat  pro  žáky  školy  venkovní  učebnu 
pracovního vyučování.

V uvolněných  prostorách  školy  se  pokusíme  opět 
„beznákladově“ vybudovat  a zařídit  víceúčelovou  učebnu pro VV, HV, 
LŠU  a  zájmové  aktivity  žáků  školy.(Pomoc  nám  přislíbila  také  firma 
zastoupená panem Kubějou.)

 Spolupracujeme s obcí, komisemi obce, hasiči, tělovýchovnou 
jednotou,  mysliveckým sdružením,  drobnými  podnikateli  (  fa.  Dobeš – 
řezník i stolař, fa. Portáš,..).

Vytváříme  žákům  podmínky  pro   projektovou  činnost 
a realizaci těchto projektů.

Vyučování  doplňujeme  výlety,  exkurzemi,  návštěvami 
kulturních a vzdělávacích akcí, muzeí a divadel.

Malé ohlédnutí za aktivitami letošního školního roku:
• Oslavy  55  let  školního  folklorního  souboru  Valašenka,  četná 

vystoupení  souboru  Valašenka,  účast  na  soutěžích  dětských 
folklorních  souborů,  spolupráce  souboru  se  školou  ze Slovenska  – 
Zuberce, …

• Nadační koncert pro Ondru Heryána
• Vánoční galerie s besídkou žáků pro veřejnost
• X faktor školy, Malá rošáda
• Zabíjačka podle J. Lady pro žáky, rodiče a příznivce školy
• Návštěva žáků v Anglii, Osvětimi,…
• Vydali jsme dvě čísla školního časopisu, …. 

Žáci naší školy úspěšně reprezentovali obec i školu v soutěžích 
okresních,  krajských  i  celostátních  –  sportovních,  vědomostních 
i dovednostech, kde získali mnohá ocenění.

Mimořádné  úsilí  jsme  vyvinuli  v oblasti  získávání  žáků, 
zvýšení  naplněnosti  školy  a  navýšení  počtu  žáků  školy. 
K 1.9.2009  bylo  na  škole  133 žáků.  K dnešnímu  dni  (8.6.2010)  máme 
na škole  138  žáků.  V únoru  2010  jsme  do  1.  ročníku  zapsali  19  žáků 
a k dnešnímu dni evidujeme v 1. ročníku 22 žáků. S žáky, kteří projevili 
zájem o přestup na  naši  školy se   reálný předpoklad  počtu žáků školy 
k 1.9.2010  pohybuje kolem 143 žáků. 

Z tohoto  důvodu  nedojde  již  ve  školním  roce  2010-2011 
ke spojování ročníků. 

Mé poděkování patří všem žákům, rodičům, pedagogickým 
i  správním  zaměstnancům  školy,  zaměstnankyním  školní  kuchyně, 
zástupcům  obce,  školky  avšem  příznivcům  školy.  Pokud  jsem 
na někoho zapomněl, omlouvám se,  poděkování patří i Vám.

Nejaktuálnější  informace  o  práci  školy,  organizaci  nového 
školního  roku  atd.  najdete  před  začátkem  školního  roku  2010-2011 
na našich stránkách: www.vidce.cz – základní škola. 

Slavnostní zakončení školního roku 2009 – 2010 proběhne 
v režii deváťáků dne 30. 6. 20110 od 8.3o hodin v KD Vidče. Srdečně 
Vás zvou deváťáci.

Mgr. Zdeněk Chrástecký
ředitel ZŠ Vidče

Prvňáčkům  jsem  slíbila,  už  když  byla  noc 
s Andersenem, že se brzy vrátí do knihovny a budou 

pasováni na čtenáře. Tři z nich již chodí s rodiči do knihovny pravidelně 
a zaslouží si pochvalu. S pasováním jsem musela počkat až přijdou knížky 
z  ministerstva  školství,  mládeže  a tělovýchovy.  Knihovna  se  totiž 
přihlásila  do  akce  Národní  pedagogické  knihovny  „Už  jsem  čtenář  – 
knížka  pro  prvňáčka.“  Splnila  jsem  dané  podmínky,  takže  každého 
prvňáčka čekala krásná knížka, která se nedá koupit v žádném obchodě.

V pátek 28. května přivedla třídní učitelka D. Halamíková 17 

prvňáčků na malou slavnost  „Pasování na čtenáře“. Pozvání přijala také 
paní  starostka  Š.  Mikulenková  a celý  průběh  si  vzala  na starosti  paní 
B. Zajícová z MěK Rožnov pod Radhoštěm. Po zahájení si děti vyslechly 
informace o knihovně a samy se aktivně zapojily. Potom dokázaly, že umí 
abecedu a společně na každé písmenko přednesly říkanku. Přidala se také  
paní starostka a knihovnice a přečetly dětem básničky a pohádky.  Když 
byla zábava v plném proudu, tak se děti seřadily a po slibu byly pasovány 
paní starostkou na čtenáře. Já jsem jim předala na památku knížku, drobné 
dárky a něco „na zub“.

Děti  dostaly  také  přihlášky  do  knihovny  a  bude  záležet 
na rodičích,  jak zodpovědně  se  zachovají.  Věřím,  že  své  děti  přivedou 
do knihovny,  kde  mají  velký  výběr  z naučných knih,  beletrie,  časopisů 
atd.

Děkuji Š. Mikulenkové, B. Zajícové, D. Halamíkové, že přijaly 
pozvání  a zasloužily se  o krásný,  aktivní  a  neopakovatelný  zážitek pro 
naše  prvňáčky.  Těm přeji  krásné  prázdniny  a  budu  se  těšit  na  jejich 
návštěvu v knihovně.

V knihovně jsme také oslavili mezinárodní den dětí. Soutěžilo 
se,  malovalo,  zpívalo a přednášelo.  Každý soutěžící  dostal  malý  dárek 
a lízátko. 

O  prázdninách  bude  knihovna  otevřena  jako  jindy ve středu 
13:00 – 18:00 a v pátek 12:00-17:00.

Knihovnice D. Karasová

Školní akce v     měsíci květnu  
Na exkurzi do Prahy se 11. května vypravili šesťáci. 

Prošli  si  expozice  Národního muzea  a také  historické 
centrum našeho hlavního města.

Den předtím si  do Zlína  zajelo 43 dětí  ze 7. – 9. 
třídy, kde zhlédli divadelní představení Cyrano z Bergeracu.

V souvislosti  se  Dnem  matek  byla  spojena  činnost  dětí 
ve výtvarné výchově, ale třeba i besídka 3. třídy pro maminky. Jedenáct  
z nich  také  s programem  vystoupilo  20.  května  v rožnovském  domově 
důchodců.

Pokračuje  i  činnost  Valašenky,  která  ve  Vidči  21.  května 
přivítala své kamarády ze Zuberce a druhý den oba soubory vystoupily 

na přehlídce dětských folklorních souborů v Zubří.
Sedmáci  si  byli  společně  se  svou  třídní  zahrát  19.  května 

v Rožnově bowling. A prvňáčci byli zase 28. května pasováni v knihovně  
na čtenáře.

Úspěšní  byli  žáci  naší  školy  i  v soutěžích.  Žákyně  Alena 
Mičkalová získala 1. místo ve výtvarné soutěži Malujeme jaro. Zástupci 
5. a  6.  třídy  skončili  4  v okresním  kole  dopravní  soutěže.  A  Eva 
Petruželová ze 6. třídy vyhrála v kategorii do 12 let v celostátní dopisové 
soutěži, kterou organizuje Česká pošta. Blahopřejeme!

Více na www.vidce.cz.
J. Pečálková
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Informace komise pro školství, mládež, volný čas a sport a SPV 
V květnu  pořádá  každoročně  oddíl  turistů  seniorů  a komise 

výšlap  okolo  Vidče.  Letošní  nestandardní  počasí  však  udělalo 
pořadatelům  čáru  přes  rozpočet.  Na  15.  května  bylo  vše  připraveno, 
tj. trasa, mapy, účastnické listy, energie na cestu i občerstvení po výšlapu, 
ale  nic  z toho,  kromě  propagace,  se  nemohlo  uskutečnit  pro  nepřízeň 
počasí.  Pravda,  právě  v sobotu  za  celý  den  ani  nekáplo,  ale  když 
pořadatelé viděli provazy vody padající z nebe ještě v pátek, nezbylo než 
akci odvolat.

Další akcí komise byl poznávací zájezd do Královského města 
Znojma a Šatova 22. května. Ani tady jsem nedoufala v pěkné počasí, ale 
asi mám nějakou kliku, protože počasí vyšlo a zájezd se vydařil. Účastníci 
zájezdu  si  prohlédli  celou  historickou  část  Znojma  z vláčku,  který  nás 
téměř  90  minut  vozil  po  nejdůležitějších  historických  zajímavostech 
města, o nichž nám povídala sympatická paní průvodkyně.

Po jízdě  městem a prohlídce  největších historických  skvostů 
jsme  opět  skončili  v Louckém  klášteře,  kde  jsme  měli  možnost 
prohlédnout si rozsáhlé sklepy vinařského závodu Znovín Znojmo a také 
ochutnat jejich víno. 

Pak nás čekalo Znojemské podzemí, kde jsme si prošli jen část 
z několika  desítek  kilometrů  chodeb  v několika  patrech  a při  tom ještě 
pozorovat a poslouchat různé strašidelné zvuky mučených i mučitelů, kteří 
měli zpestřit prohlídku.

V osobním  devadesátiminutovém  volnu  si  každý  prošel 
ve Znojmě to, co ho cestou vláčkem zaujalo. Myslím, že nezapomenutelný 
byl  pohled  z hradu  na  údolí  Dyje  s viaduktem,  Znojemskou  přehradu 
a celé panoráma královského města. Odpoledne jsme odjeli do obce Šatov. 

Šatov není nijak zvláštní dědina, ale je v ní umístěn Malovaný 
sklep,  což  je  světový  unikát.  Víno  v něm sice  nikdy  neskladovali,  ale 
kdysi  v něm  byla  vinárna  se  vším  všudy.  Po  válce  ho  vymaloval 
jednoruký  malíř  samouk a  tím je právě  zajímavý.  Dále  jsme  v Šatově 
navštívili  pěchotní  srub  Zahrada,  což  byla  ukázka  československého 
opevnění nejen před 2.světovou válkou, ale i po ní, a to až do roku 1998.

Pak už se všichni těšili na posezení v Moravském sklípku. Jaké 
však bylo naše překvapení, když nás do sklípku nechtěli vpustit, i když byl 
objednán od března a potvrzen den před zájezdem. Nakonec nezbylo, než 
se  rozdělit,  aby  si  tamní  obsluha  uvědomila,  že  když  jsme  zájezd, 
neznamená to, že jsme exoti, kteří nechají na sobě dřevo štípat, tj. nechat 
si  vnutit  to,  co  nechceme.  K velkému  překvapení  těch,  co  zůstali,  se 
najednou začala plnit  i přání, která dřív číšník nechtěl ani slyšet.  Takže 
nakonec  jsme  byli  všichni  spokojeni,  neboť  druhá  parta  byla  ochotně 
a vzorně obsloužena i bez složité objednávky v příjemné restauraci o 100 
m dál. Domů jsme odjeli nasyceni a spokojeni a kolem desáté večer jsme 
byli doma ve Vidči.

 Tradiční  Dětské  odpoledne  se  nám  podařilo  uskutečnit 
4. června, a to napoprvé. Letos děti soutěžily o vlasy děda Vševěda, které 
se jim vázaly na ruku po splnění úkolu.  Na jednotlivých stanovištích si 
mohly  vyzkoušet  sílu,  přesnost,  zručnost,  obratnost,  šikovnost  a  další 
vlastnosti. 

Než  se  však  děcka  rozdělila  do  družstev  na  dětském hřišti, 
překvapili pořadatele hasiči. Rozhodli se, že předvedou své umění nikoliv 
na  Sahaře,  ale  u  hasičárny Na Radovém,  a  to  hned  v úvodu  Dětského 
odpoledne.  Bohužel  na  to  neupozornili  pořadatele,  takže  hasičský  útok 
a zásah  pomocí  pěny viděli  jen ti,  co jsou  zvyklí  chodit  na  akce  včas 
a na místo,  kde  jsou  avizovány.  Za  akční  předvedení  jim  jménem 

pořadatelů moc děkuji.

Po produkci  hasičů, která    byla  velmi působivá,  protože  ji 
částečně  prováděli  nejmenší  hasiči,  začal  vlastní  program  dětského 
odpoledne.  Děti  v družstvech  procházely  od  stanoviště  ke  stanovišti, 
plnily úkoly a za to dostaly vždy jeden vlas děda Vševěda. Postupně se 
dostaly  až  na  Saharu,  kde  za  splnění  všech  úkolů  dostaly  Vševědův 
balíček se sladkostmi. Balíčky připravili pořadatelé z komise a SPV z darů 
sponzorů, kterými byli: Fa Sorve Vidče, Stanislav Kubiš st. a ml. Vidče, 
Fa Fabián a synové Vidče, F.D.U. s.r.o. Ostrava – Jana Salomonová, Petr 
Stodůlka Vidče, Potraviny Mája – pí Marie Jurčová Vidče, pánové Pavel 
Trnečka  a  Jiří  Jurča,  fa  Cabot  Valašské  Meziříčí  –  Šárka  Neradová, 
Vladimír Smutek Vidče. Nutno zdůraznit, že jsme neměli někdy odvahu 
o něco žádat,  neboť  panuje názor,  že je  krize,  ale  oslovení  nám velmi 
vyšli vstříc a jiní, již tradiční, přišli sami. Moc jim za to děkujeme.

Na  Sahaře  však  nečekaly  děti  jen  balíčky,  ale  také  bohatá 
tombola, ve které bylo opět zásluhou našich sponzorů celkem 95 cen. Dále 
program leteckých modelářů ze Zubří,  kteří  si  tentokrát  přivezli  kromě 
letadel  i  vozítka,  která  jezdila  po  škvárovém  hřišti.  Také  tito  nadšení 
amatéři věnovali své vystoupení videčským dětem zdarma, za což aspoň 
takto chci za pořadatele poděkovat.

Na Sahaře bylo připraveno i bohaté občerstvení, takže si každý 
mohl  dopřát  podle  svého  gusta,  a  to  jak  zábavy,  tak  dobrot.  Celé 
odpoledne  hřálo  sluníčko,  děti  byly  spokojené  a  modeláři  i pořadatelé 
také.  Škoda,  že  dětí  bylo  méně  než  loni.  Podle  vydaných  balíčků  se 
Dětského odpoledne zúčastnila necelá stovka dětí.

Koncem  května  a  v červnu  skončil  cvičební  rok  2009/10. 
Na společné schůzi komise a SPV bude sestaven nový rozvrh hodin  pro 
cvičení v tělocvičně na rok 2010/11. Záleží jen na zájmu veřejnosti,  jak 
bude příští rok vypadat a zda nebude nutné některé hodiny zrušit pro malý 
zájem. O tom jsem ale už psala v jiném čísle Zpravodaje. Alespoň touto 
cestou děkuji jménem svým a předsedy SPV všem cvičitelům, kteří se 
s     nasazením celoročně a zadarmo věnují videčským dětem i     dospělým   
a někteří i několikrát týdně. Vřelé díky!!!!!!!!!

V dalším čísle Zpravodaje vyjde nový rozvrh hodin, aby si děti 
mohly naplánovat kroužky a další mimoškolní záležitosti tak, aby se jim 
činnosti nekryly. A dospělí zase mohou už dopředu počítat, kdy dají tělu 
v tělocvičně zabrat. Přeji všem dětem očekávané prázdniny plné slunce 
a pohody a     spoluobčanům zaslouženou dovolenou bez ztráty květinky.  

Marcela Švajdová

Výlet mezi indiány
Svátek dětí – den, na který se naši malí ze školy vždy velmi 

těší a očekávají různá překvapení. Ten letošní jsme se rozhodli strávit 
jako malí indiáni. Děti se na  něj  připravovaly   několik  dní  předem. 
Vyrobily  si  čelenky,  poslouchaly  indiánské  pohádky,  učily  se 
indiánské písně, pokřiky a  výtvarně  znázorňovaly život   indiánů. 

Tyto   práce   budou 
v dalším týdnu zdobit 
naši indiánskou osadu 
na škole  v přírodě 
Na Hlaváčkách.

Přes  nepřízeň 
počasí  jsme  ráno 
v 8.00  nasedli 
do autobusu a vyjeli.

V Rožnově  p/R 
k nám  přisedli 
kamarádi  z MŠ 
Na Zahradách a mohli 

jsme si začít  užívat atmosféru  indiánů  .Během jízdy nás p. učitelky 
pomalovaly barvami na obličej a naše tvářičky byly k nepoznání. Cíl 
byl na Bílé, v areálu  pod  sjezdovkou.

Děti  se  rozdělily  do  4  kmenů,  které   vedl   ,,Černý 
jestřáb“, ,,Velký bizon“, ,,Medvědí tlapa“, ,,Velká tlama“.

Po  společné  indiánské  písni  se  každá  skupina  vydala 
na jinou ztezku. V týpí se indiáni dověděli o životě svých předchůdců, 
společně luštili indiánskou  mapu.

Střílení  z luku  na cíl byl další úkol, který indiáni nadšeně 
plnili. V lese je čekalo zdolávání překážek,  a to jak na vyvýšeném 
prostoru, tak i chůze po laně s přidržováním se dalších lan. Tady se 
ukázalo, kdo má velkou sílu v rukou!!!

Fantazii musely zapojit při sestavování obrázků z přírodnin. 
Odměnou  po  všech  splněných  úkolech  bylo  předvedení  válečného 
tance s tomahavkem Černého jestřába a Velkého bizona.

Domů děti odjížděly  spokojené , plní dojmů a zážitků.

                Za mateřskou školu zapsala
Jitka  Kadlubiecová
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Svátek  dětí  ve  třídě  ,,BERUŠEK‘‘
Každoročně  se  snažíme,  aby  1.  červen  byl  pro  naše  děti  něčím 
výjimečným. Chceme svátek dětí oslavit opravdu tak, aby si odnesly 
nejen  malou  odměnu,  sladkosti,  ale  hlavně  zážitky.  Během celého 
dopoledne  se  naše  malé  děti  zapojovaly  do  soutěží  s míčky  - 
,,přenášely horké koláče‘‘, stavěly komíny z kostek, vytvářely obrysy 
z vršků od pet láhví. Opičí dráhu zdolaly mrštně jako pravé opičky.  
Nakonec  přijaly  pozvání  do tajuplného,  kouzelného,  pohádkového 

lesa. Zatančily si a zazpívaly u perníkové chaloupky.
Ani deštivé počasí neovlivnilo dobrou náladu, která mezi 

dětmi panovala. Nebyli tu vítězové ani poraženi – jen spokojené děti 
a velkým kornoutem zmrzliny.

Jana Martínková

Malí „ Indiáni“ ve škole v přírodě
Naše děti z nejstaršího oddělení si letos poprvé zkusily, jak 

to je – vydržet celý týden bez svých rodičů. Vyzkoušely si, co s nimi 
udělá týdenní pobyt na Hlaváčkách. I  když je to jen přes “kopec“, 
přece  to  bylo  pro  malé  děti  něco  nového  a nevídaného. 
Od 7.6. – 11.6. 2010 si  užily toho nejkrásnějšího počasí,  které letos 
bylo,  a také si  prohlédly velmi malebná místa, kterých máme tady 
na Valašsku  opravdu  hodně.  Celý  pobyt  byl  ve  znamení  života 
v přírodě,  turistiky,  poznávání  krajiny,  tvořivých  her  s indiánskou 
tematikou,  výrobou  indiánských  náhrdelníků,  „lapače  snů“, 
„odháněče  deště“,  vyplňování  pracovních  listů  a  dalších  činností, 
které  rozšířily  znalosti  a dovednosti  dětí.  Také  odpoledne  plné 
dobrodružství  zažily  děti  s Měst.  policií  a  Hasičským  sborem 
z Rožnova,  kteří  ve  spolupráci  s rodiči  předvedli  na  stanovištích 
dětem různé ukázky (chytání hadů, ukázky  výstroje a výzbroje). Děti 
si  prakticky  vyzkoušely  střelbu  z luku  a  kuše,  hašení  „požáru“. 
Všechny  činnosti  se  jim  velmi  líbily  a  opravdu  si  užívaly  všech 
možností,  které měly.  Pozadu nezůstali  ani  rodiče.  Pozvali  jsme je 
na opékání vuřtů, poznání našeho týdenního bydlení a uviděli i krásné 
fotografie dětí jako indiánů, které pro ně bylo překvapením a určitě  
velkým zážitkem. Hlavně, že děti vše bez problémů zvládly, odnesly 
si  z týdenního  pobytu  mnoho  krásných  zážitků,  odměn,  diplomů 
i medailí za statečnost a vytrvalost.

Děti i rodiče budou mít určitě hezkou vzpomínku na tento 
pobyt v přírodě a budou se těšit, že i příští rok pro ně pí. učitelky zase 
něco podobného připraví. 

Hana Crhová, ředitelka MŠ Vidče

Situace ve videčském fotbalu ke dni 10.6.2010

1.Muži – Středomoravská 1.A třída, skupina A

Poř. Družstvo Záp. V R P    Body Body 
pravdy 

1. Val. Klobouky 23 14 1 8 44 : 30 43 ( 7 )  
2. Hutisko  23 12 6 5 54 : 34 42 ( 6 )  
3. Dol. Bečva  24 11 6 7 57 : 44 39 ( 3 )  
4. Juřinka  24 11 5 8 44 : 39 38 ( 2 )  
5. Hrachovec  23 11 3 9 43 : 35 36 ( 3 )  
6. Podkop. Lhota 22 11 3 8 30 : 23 36 ( 6 )  
7. Lůžkovice  23 9 6 8 48 : 47 33 ( -3 )  
8. Lukov  24 8 8 8 30 : 35 32 ( -4 )  
9. Brumov B  22 8 7 7 37 : 32 31 ( -2 )  
10.     Vidče      24     8     5     11     40     :47     29     ( -7 )      
11. Vlachovice  23 8 5 10 31 : 38 29 ( -7 )  
12. Zubří  23 8 4 11 41 : 45 28 ( -5 )  
13. Příluky  24 7 1 16 32 : 52 22 ( -14 )  
14. Lidečko  24 6 2 16 36 : 66 20 ( -16 )  

2. Dorost – Okresní přebor dorostu, skupina B
Rk. Tým Záp + 0 - Skóre Body
1. FC Zubří 20 16 0 4 96: 28 48
2. Horní Bečva 20 13 4 3 64: 23 43
3. Hutisko-Sol. 19 13 4 2 56: 17 43
4. Poličná 19 12 1 6 64: 31 37
5. Choryně 20 10 2 8 56: 41 32
6. Vidče 19 9 2 8 47: 40 29
7. Val.Bystřice 19 8 2 9 44: 40 26
8. Branky 20 8 1 11 30: 61 25
9. Jablůnka 20 6 1 13 36: 72 19
10. Krhová 19 2 0 17 28: 92 6
11. Hrachovec 19 1 1 17 18: 94 4

3. Žáci – Okresní přebor mladších žáků, skupina B
Rk. Tým Záp + 0 - Skóre Body
1. Choryně 21 15 3 3 65: 26 48
2. Dolní Bečva 20 15 1 4 84: 28 46

3. Kelč 20 15 0 5 101: 48 45
4. Vigantice 20 13 1 6 108: 45 40
5. Podlesí 21 13 0 8 87: 51 39
6. Prostř.Bečva 21 10 1 10 87: 61 31
7. Loučka 20 10 0 10 55: 62 30
8. Zašová 19 9 0 10 65: 72 27
9. FC Zubří 21 9 0 12 48: 81 27
10. Střítež n.B 19 4 1 14 33: 62 13
11. Val.Meziříčí C 20 4 0 16 41:105 12
12. Vidče 20 0 1 19 25:158 1

Zajímavosti z     fotbalu  
• Statistika za podzimní část sezony 2009/2010 zaměřená 

na náklady družstev na rozhodčí u mužů v 1.A třídě hovoří 
o tom,  že  oddíl  Vidče  vyplatil  za podzim  2009  v soutěži 
mužů  rozhodčím celkem 12.610,-  Kč (v  průměru to  bylo 
1.801,- Kč za 1 zápas -  do této sumy se počítají náklady 
na 3 kvalifikované  delegované  rozhodčí,  stravné 
a cestovné),  je  to  páté  místo.  Nejvíce  vydaly  Příluky  – 
a sice 13.920,- Kč.  V Krajském přeboru (čili o soutěž výš) 
vydala  nejvíce  v nákladech  na  rozhodčí  Ostrožská Nová 
Ves – celkem za podzim 2009 suma činila 21.101,- Kč.

• Za podzim 2009 byl ve funkci rozhodčího v rámci 1.A třídy 
nejlépe hodnocen  rozhodčí  Zdeněk  Kneisl,  druhý  skončil 
Jan  Houdek  a  třetí  Tomáš  Dokoupil.  Do  hodnocení  se 
počítají  známky  od  delegáta  utkání  za  odvedený  výkon 
v rámci hlavního rozhodčího a také asistenta + teoretické 
testy + fyzická zdatnost. 

• Vše důležité  a  podstatné  najdete  na  webu  Obce  Vidče 
www.vidce.cz  –  vlevo  položka  „sport“  a  odkaz  „fotbal“. 
Fotbalový  oddíl  TJ  Vidče  je  díky  dobrému  nápadu 
M. Pernické a díky dobré vůli  a ochotě dalších fandů 
také  na  Facebooku! Do  vyhledávače  stačí  zadat 
„TJ Vidče“.

Mgr. Petr Liška
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odevzdávejte do schránky na Obecním úřadu Vidče nebo je zasílejte na adresu Obecního úřadu či na e-mail zpravodaj@vidce.cz. Názory redakční rady nemusí být totožné s názory autorů jednotlivých příspěvků.
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